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Vragen van het lid Lambrechts (D66) aan de minister van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap over de lage 

opkomst op de oriëntatiedag vmbo. (Ingezonden 13 juni 2005) 

 

 

1. 

Hebt u kennisgenomen van het feit dat voor de oriëntatiedag voor vmbo-leerlingen bij bedrijven, van de 

100.000 verwachte leerlingen zich slechts 800 hebben aangemeld?1

 

Ja. 

 

2. 

Kunt u inzicht geven in de oorzaken van de extreem lage opkomst bij deze speciale oriëntatiedag waarvoor 

2500 bedrijven hun deuren hadden opengesteld? 

 

De lage opkomst van de vmbo-leerlingen is teleurstellend, vooral voor de 2300 bedrijven die geen 

leerlingen hebben mogen verwelkomen. Ik vind het jammer dat de vmbo-scholen niet massaal de kans 

hebben gegrepen hun netwerk van bedrijfsleven te verbreden en om hun leerlingen een kijkje te laten 

nemen binnen een bedrijf. Ik heb de oorzaken voor de bijzonder lage opkomst niet onderzocht. Uit de 

reacties van de diverse organisaties en decanen maak ik op dat een deel van hen onlangs al een 

bedrijfsbezoek met de leerlingen had georganiseerd. Anderen meldden dat deelname niet mogelijk was in 

verband met buitenschoolse activiteiten zoals studiereizen en sportdagen of dat het onmogelijk was om 

leerlingen zonder begeleiding naar (kleine) bedrijven te sturen, die slechts een beperkt aantal leerlingen 

konden ontvangen. Ten slotte gaf een deel van de decanen aan dat de examenperiode waarin 8 juni viel, 

het praktisch gezien onmogelijk maakte om een bedrijfsbezoek te organiseren.  

 

 

3. 

Deelt u de mening dat de lage opkomst geen goed doet aan de relatie tussen het vmbo en het bedrijfsleven 

en dat dit reden geeft tot zorg, te meer daar het de bereidheid van het bedrijfsleven stageplaatsen aan te 

bieden niet zal bevorderen? 

 

De lage opkomstcijfers zijn natuurlijk teleurstellend. Ik wil benadrukken dat herhaling voorkomen moet 

worden. Positief is dat de opkomst van de bedrijven heel hoog was, waaruit ik afleid dat men het belang 

van opleiden inziet en bereid is om hierin te investeren. Ik verwacht dat het bedrijfsleven ook volgend jaar 

                                                 
1 NOS-Teletekst, 8 juni jl. 



gemotiveerd zal zijn om de leerlingen te verwelkomen.  De scholen zijn aan zet om te zorgen voor een hoge 

opkomst van de vmbo-leerlingen. 

 

In zowel “Koers VO” en als de recentelijk verschenen notitie “Vmbo: het betere werk” stuur ik aan op een 

nauwere samenwerking tussen het vmbo en het bedrijfsleven. Het kabinet zal in zijn reactie op het rapport 

Leijnse nadere beleidsacties aankondigen gericht op de aansluiting tussen beroepsonderwijs (waaronder 

vmbo) en bedrijfsleven. 

 

4. 

Deelt u de mening dat het een kwalijke zaak is dat goede initiatieven van de, door de overheid 

gefinancierde, Taskforce Jeugdwerkloosheid niet van de grond komen door een gebrek aan belangstelling? 

 

Nee. Bij navraag bij de Vereniging van Schooldecanen en verschillende vmbo-scholen blijkt dat men het 

initiatief van de Taskforce Jeugdwerkloosheid, Colo en de leerbedrijven juist bijzonder toejuicht en 

waardeert. De verwachting is dat als de oriëntatiedag volgend schooljaar in de maanden februari of maart 

georganiseerd wordt de opkomst vele malen hoger zal zijn.  

 

 

5. 

Bent u bereid deze vragen te beantwoorden vóór het overleg inzake het vmbo op woensdag 22 juni 

aanstaande? 

 
Ja. 


